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Punt 1 Opening 

 
Mevrouw Moorman (voorzitter commissie Grensoverschrijdende 
Verstandhouding) opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom.  
 

Punt 2 Interreg VIA Deutschland-Nederland 

Punt 2a Standpuntbepaling Interreg-projecten 
 
De voorzitter verwijst voor een toelichting op de procedure naar de meegestuurde 
toelichting bij punt 2a en vraagt of hier nog vragen over zijn. Dit is niet het geval.  
 

Punt 
2b1,c1 

Projectpresentatie ICEC 
 
De voorzitter verzoekt Mathieu Habraken (St. Anthonius Hospital Kleve) om het 
project te presenteren. Namens het projectconsortium zijn eveneens, Evelien van 
Eeten (Radboud UMC), Heike Au (AOK) en de collega´s van de Euregio Rijn-
Waal aanwezig. 
 
‘Kreis Kleve is koploper in NRW wat betreft verkeersdoden’ (WDR 2024). Er is 
een stijging in aantal grote ongevallen waarbij in 2024 21 personen in Kreis Kleve 
om het leven kwamen en er in één weekend al 34 mensen gewond raakten door 
een ongeval. In deze situaties is met spoed medische hulp nodig die niet op elke 
plaats geleverd kan worden en waarbij samenwerking in ketens cruciaal is. Dit 
geldt ook voor andere complexe medische problemen zoals hersenbloedingen of 
hartinfarcten (respectievelijk 250 en 425 sterfgevallen per jaar in Kreis Kleve). 
Deze acute zorg vereist samenwerking tussen de verschillende pijlers in de keten 
die zich niet aan grenzen houdt. In de grensregio Gelderland Zuid - Kreis Kleve 
vormt de landgrens een barrière voor deze zorg. Een gestructureerde aanpak 
ontbreekt terwijl dagelijks voor levensbedreigende situaties ad hoc 
samenwerkingen tussen Duitse en Nederlandse schakels gezocht wordt. In 2024 
week de Duitse ambulance 325 keer uit naar het Radboudumc en werden 
patiënten steeds vaker van St. Antonius Kleve naar Radboudumc gebracht voor 
acute complexe zorg. Door het gebrek aan structurele samenwerking gaat 
belangrijke tijd verloren voor patiënten in levensnood. Niet alleen bedreigend voor 
het individu, het heeft impact op het functioneren van het gehele zorgsystemen. 
Het ICEC project zorgt voor een structurele samenwerking over de grens. Dit 
heeft direct effect op de kwaliteit van zorg, de overlevingskansen van patiënten en 
verminderde druk op het zorgsysteem waar zowel in Kreis Kleve als in Gelderland 
Zuid van geprofiteerd wordt. Het project richt zich op interventies binnen het 
systeem, het proces en de mensen. De ketenafspraken, uitgeschreven 
protocollen en getrainde medewerkers leiden tot een zichtbaar goed 
functionerend grensoverschrijdend acuut systeem voor 500 grensoverschrijdende 
acute zorg-overplaatsingen per jaar. Dit is de basis voor een optimale 
samenwerking in de acute zorg over de grenzen, nu en in de toekomst.  
  
De voorzitter bedankt de projectpartners voor de heldere presentatie en vraagt de 
commissieleden of zij nog vragen met betrekking tot het project hebben.  
 
Mevrouw Haak (Gemeente Apeldoorn) vindt het een belangrijk project voor de 
grensregio. Zij mist in de presentatie het aspect ‘burgercommunicatie’ en vraagt 
of hier in het project ook aandacht voor is. De heer Habraken geeft aan dat dit 
een terecht punt is. Met het project wil men de onrust onder de bevolking 
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wegnemen. Daarom is er zeker aandacht voor een goede en duidelijke 
communicatie; dit is ook een van de Interregsubsidievoorwaarden.  
 
De heer Rauner (Gemeente Bergen) geeft aan, dat dit een onderwerp is, dat ook 
hem als burgemeester van een grensgemeente bezighoudt. Hij vraagt of het 
project zich beperkt tot hoogcomplexe en kritische zorg, of dat het project een 
bredere scope heeft. Er is bewust voor deze zorgvelden gekozen om op basis 
hiervan de samenwerking robust vorm te geven. Mevrouw Van Eeten vult aan, 
dat zij dit een terecht punt vindt. Het project is bedoeld om goede afspraken te 
maken, waar welke zorg geleverd kan worden en waar de patiënt het beste 
geholpen kan worden. Als dit goed is vastgelegd, hoeven ook ambulances niet na 
te denken, waar zij de patiënt heen brengen. De heer Habraken geeft aan, dat 
men ook geen brain drain van Duitsland naar Nederland wil veroorzaken. Heel 
veel zorg kan aan Duitse zijde gewoon goed geleverd worden en daarvoor is 
geen doorverwijzing nodig. Het accent ligt op het zorgaanbod, waarvoor een 
doorverwijzing wel zinvol is. Het gaat er om de juiste patiënt op de juiste plek te 
behandelen. 
 
Er zijn geen verdere vragen voor de projectpartners. 
 
De voorzitter bedankt de aanvrager voor de presentatie en het beantwoorden van 
de vragen en deelt mede, dat commissies aansluitend over de standpuntbepaling 
zullen overleggen. Het secretariaat zal de aanvrager over de uitkomst informeren 
.  

Punt 
2b2,c2 

Projectpresentatie KraMe 
 
De voorzitter verzoekt Sabine Jentges (Radboud Universiteit) en Ute Boonen 
(Universität Duisburg-Essen) om het project KraMe voor te stellen.  
 
Het doel van het KraMe-project is om vooral bij jongeren het imago van de 
buurtalen Duits en Nederlands te versterken, de interesse in de buurtalen en in 
grensoverschrijdend contact te wekken respectievelijk te vergroten, en 
tegelijkertijd de reeds bestaande meertaligheid van jongeren als een waardevolle 
ressource te gebruiken: buurtaalonderwijs in de context van meertaligheid! Het 
project, geïnitieerd door de Radboud Universiteit en de Universität Duisburg-
Essen, plaatst meertaligheid centraal als een sleutel tot grensoverschrijdend 
samenleven en cultureel begrip. Het richt zich op de waardering van bestaande 
meertaligheid – inclusief herkomst-, thuis- en omgevingstalen en dialecten, 
evenals schoolse vreemde talen – en het benutten van deze kennis voor het leren 
van de buurtaal. Door middel van innovatief, leeftijdsgericht onderwijsaanbod, van 
primair onderwijs tot universiteit, wordt het belang van buurtaal- en meertalige 
competenties overgebracht en hun relevantie voor integratie, onderwijs en de 
arbeidsmarkt benadrukt. Hiervoor wordt een reeks op elkaar afgestemde 
materialen ontwikkeld in moderne formats zoals videoclips, games, online en 
printmateriaal voor verschillende onderwijsniveaus. De materialen, die als 
promotie en ondersteuning voor het buurtaalonderwijs dienen, worden met 
deelnemende scholen en de Stichting Leerplanontwikkeling (SLO) afgestemd, 
ontwikkeld, in de praktijk getest, geëvalueerd en vervolgens gratis online 
beschikbaar gesteld aan andere scholen, hogescholen en andere 
onderwijsinstellingen. Het project draagt uiteindelijk bij aan het verkleinen van de 
barrièrewerking van de Duits-Nederlandse grens en maakt het grensgebied 
ervaarbaar als een gezamenlijke leefomgeving. 
 
 
 



3 
 

De voorzitter bedankt mevrouw Jentges en mevrouw Boonen voor de 
interessante toelichting en vraagt de commissieleden of zij nog vragen met 
betrekking tot het project hebben.  
 
Mevrouw Haak vraagt welke definitie van grensregio gehanteerd wordt, zij hoopt 
dat dit breder is dan de directe grensgemeenten. Ook vraagt zij naar de borging. 
Zij zag dat de website met het materiaal dat in het project Nachbarsprache & 
Buurcultuur niet meer beschikbaar is. Mevrouw Boonen geeft aan, dat inderdaad 
een brede definitie van grensregio gehanteerd wordt, waarbij idealiter alle scholen 
in Nederland, Nordrhein-Westfalen en Niedersachsen bereikt worden. Met 
betrekking tot de tweede vraag geeft zij aan, dat een deel van het materiaal nog 
via haar eigen website bereikbaar is. Mevrouw Jentges vult aan, dat het materiaal 
door een websiteverandering binnen de Radboud Universiteit inderdaad niet 
allemaal meer beschikbaar is. Er wordt hard aan gewerkt het materiaal weer 
beschikbaar te krijgen. Mevrouw De Ruiter geeft aan, dat de Euregio´s 
gezamenlijk de website euregio-onderwijs.nl beheren, met het doel hierop al het 
materiaal dat in projecten ontwikkeld wordt, aan te bieden, zodat het structureel 
beschikbaar blijft. Zij biedt aan dat projectpartners graag contact op te kunnen 
nemen om er voor te zorgen, dat het materiaal op deze website komt.  
 
De heer Natzel (Stadt Duisburg) vraagt hoe het project geëvalueerd zal worden. 
De projectpartners geven aan, dat er gedurende de looptijd een voornamelijk 
kwalitatieve monitoring zal plaatsvinden, waarbij voortdurend geëvalueerd wordt, 
hoe scholen op het materiaal reageren. Daarnaast is er op basis van de 
downloadcijfers van het materiaal ook en kwantitatieve evaluatie mogelijk.  
 
De heer Rauner vindt het belangrijk, dat het materiaal indien mogelijk in de 
onderwijscurricula geïntegreerd wordt, zodat het ook wordt gebruikt. Mevrouw 
Jentges geeft aan, dat hiervoor in Nederland de Stichting Leerplan Ontwikkeling 
bij het project is betrokken. Aan Duitse zijde wordt hiervoor gebruik gemaakt van 
een breed scholennetwerk en men is bereid om hiervoor ook de contacten bij de 
diverse Bezirksregierungen in te zetten.  
 
Er zijn geen verdere vragen voor de projectpartners. 
 
De voorzitter bedankt de aanvrager voor de presentatie en het beantwoorden van 
de vragen en deelt mede, dat commissies aansluitend over de standpuntbepaling 
zullen overleggen. Het secretariaat zal de aanvrager over de uitkomst informeren 
 

Punt 2d1, 2 Bespreking en standpuntbepaling 
 
De voorzitter licht toe, dat er voor ICEC geen standpuntbepaling geformuleerd 
hoeft te worden, omdat de Euregio Rijn-Waal partner is in het project en daardoor 
in de stuurgroep niet mee mag besluiten over deze aanvraag. Zij is wel benieuwd, 
hoe de Euregioleden tegenover het project staan.  
 
De heer Rauner geeft aan, dat hij zeer ambitieus is en dat dit project een goede 
stap in de richting van een definitieve oplossing is, waarbij het uitmaakt, naar welk 
ziekenhuis de patiënt gaat of gebracht wordt. De antwoorden op zijn vragen 
hebben gelukkkig wel duidelijk gemaakt, dat het niet alleen om geplande, maar 
ook om acute zorg gaat, dat is positief.  
 
Mevrouw Moorman geeft aan, dat zij er wel van schrikt, dat deze zorg nog steeds 
niet goed is geregeld. De heer Rauner geeft aan, dat de samenwerking nu te 
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vaak op persoonlijke titel gaat. In die zin is het goed, dat het project deze 
samenwerking structureel wil regelen.  
 
De heer Kranenburg (Gemeente Apeldoorn) vraagt of het project ook kijkt naar 
vergelijkbare initatiaven in andere delen van de Nederlands-Duitse grensregio en 
of bij de goedkeuring van Interreg-aanvragen wordt gekeken of er al vergelijkbare 
initiatieven zijn. Op verzoek van de voorzitter beantwoord mevrouw De Ruiter 
(Euregio Rijn-Waal) deze vraag. Zij geeft aan, dat het project inderdaad contact 
heeft met andere initiatieven langs de grens. Acute Zorg Euregio is geassocieerd 
partner en is actief in de EUREGIO (Gronau Enschede), ook met EMRIC in de 
Euregio Maas-Rijn wordt samengewerkt. Algemeen geldt dat binnen Interreg 
alleen innovatieve projecten goedgekeurd kunnen worden. Vergelijkbare 
initiatieven in verschillende delen van het programmagebied moeten of 
samenwerking of andere accenten zetten.  
 
De voorzitter vraagt of de commissieleden principiële zorgen of bedenkingen met 
betrekking tot de projectvoorstel KraME  hebben. Dit is het geval. 
 
Mevrouw Haak merkt op, dat het voorstel in de juiste richting gaat, maar dat het 
naar haar gevoel nog niet helemaal is. Zij is gematigd positief. Zij mist met name 
een goede inbedding van moderne media(-instrumenten), zoals podcasts. 
 
Mevrouw Moorman merkt op, dat de borging duidelijk geregeld moet worden.  
 
De heer Kranenburg  raadt de projectpartners aan om in elk geval aan 
Nederlandse kant inhoudelijk zoveel mogelijk aan te sluiten bij de bestaande 
verplichtingen in de onderwijscurricula, zodat de kans zo groot mogelijk is, dat het 
materiaal ook daadwerkelijk in het onderwijs gebruikt gaat worden.  
 
De heer Rauner spreekt zijn zorg uit, dat dit project het zoveelste instrument in 
een nieuw jasje is. Het is belangrijk dat de aantrekkelijke materialen ook 
toegepast worden, het gebruik hiervan moet niet alleen aanbodgericht, maar juist 
ook vraaggestuurd zijn.  
 
Voor het project KraME wordt het standpunt geformuleerd, het project met een 
positieve beoordeling in de verdere besluitvormingsprocedure op te nemen en de 
projectpartners de bovenstaande suggesties mee te geven. 
 
Dit advies zal aan het Dagelijks Bestuur worden voorgelegd, zodat de Euregio dit 
standpunt vervolgens in de regionale stuurgroep kan inbrengen.  
 

Punt 3 Mededelingen / Rondvraag 
 
De eerstvolgende gezamenlijke digitale commissievergadering plaatsvindt op 
maandag 30 oktober 2025. Er vindt dit jaar nog een vierde indieningsronde 
plaats. De bijbehorende digitale commissievergadering zal naar verwachting 
begin 2026 plaatsvinden. De deelnemers worden hier zo snel mogelijk over 
geïnformeerd.  
 
Er zijn geen verdere mededelingen of opmerkingen.  
 

Punt 4 Sluiting 
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De voorzitter sluit de gezamenlijke digitale vergadering van de commissies voor 
grensoverschrijdende verstandhouding en financiën en projecten onder 
dankzegging aan de deelnemers om 15.50 uur. 

 
Kleve, 26 mei 2025 
Heidi de Ruiter 
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